
2020D20968 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit heeft een 
aantal vragen voorgelegd aan de Minister van Landbouw, Natuur en 
Voedselkwaliteit over het Jaarverslag Ministerie van Landbouw, Natuur en 
Voedselkwaliteit (XIV) en Diergezondheidsfonds (F) 2019 (Kamerstuk 
35 470 XIV, nr. 1). 

De voorzitter van de commissie,
Kuiken 

De adjunct-griffier van de commissie,
Verhoev 
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Nr Vraag 
1 Kunt u beknopt uiteenzetten wat de ontwikkelingen in 2019 waren 

rondom het bijenrichtsnoer van de European Food Safety 
Authority (EFSA) en wat de huidige stand van zaken is? 

2 Zijn er in 2019 aanpassingen geweest in het Europese of Neder-
landse toelatingsbeleid voor bestrijdingsmiddelen? Zo ja, welke? 

3 Zijn er in 2019 ontwikkelingen geweest in de capaciteit van de 
EFSA die invloed kunnen hebben op het tijdig beoordelen van 
stoffen, waardoor procedurele verlengingen in toenemende of 
afnemende mate aan de orde zijn? Zo ja, heeft u zich daar in 2019 
over uitgesproken? 

4 Hoeveel hectare landbouwgrond was eind 2019 in gebruik en 
hoeveel hectare was dat meer of minder dan eind 2018? 

5 Wat was de gemiddelde landbouwopbrengst per hectare in 2019? 
6 Wat was de gemiddelde landbouwopbrengst per hectare in 2019 in 

de «gangbare» landbouw? 
7 Wat was de gemiddelde landbouwopbrengst per hectare in 2019 in 

de «overige/biologische» landbouw? 
8 Is in 2019 weer contributie betaald aan de Internationale Jachtraad 

en zo ja, hoeveel en met welk doel en hoe wordt gemonitord of 
deze doelen worden bereikt? Waarom is dit noch in het jaarverslag 
van het Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
(LNV) noch op de website van de Internationale Jachtraad terug te 
vinden? 

9 Kunt u de voortgang schetsen van het Haaienactieplan? 
10 Kunt u de voortgang van de evaluatie van de Wet dieren schetsen? 
11 Kunt u een overzicht geven van alle wijzigingen in de Meststoffen-

wet die in 2019 zijn doorgevoerd en kunt u daarbij aangeven op 
welke wijze deze bijdragen aan de verduurzaming veehouderij 
(graag onderbrengen in de categorie bijdrage, deels bijdrage en 
geen bijdrage, met een toelichting)? 

12 Met welke stakeholders is gesproken over een vereenvoudiging 
van het mestbeleid? 

13 Welke stakeholders zijn betrokken bij de Toekomstvisie Gewas-
bescherming 2030? 

14 Wat is de reden dat de stakeholdergesprekken die in 2019 hebben 
plaatsgevonden over de herbezinning van het mestbeleid tot op 
heden nog niet hebben geleid tot een contourennota? 

15 Wat is de reden voor de vertraging bij de ontwikkeling van het 
uitvoeringsprogramma voor de Toekomstvisie Gewasbescher-
ming? 

16 Kunt u voorbeelden geven van gewassen die weerbaar zijn en 
geteeld kunnen worden zonder behulp van veel gewasbescher-
mingsmiddelen en hoge emissies, en die een boer financieel ook 
nog wat opleveren? 

17 Is de Toekomstvisie Gewasbescherming 2030 inmiddels vastge-
steld? Zo ja, door welke partijen? 

18 Welke maatregelen zou het kabinet in 2019 conform de afspraak in 
het regeerakkoord nemen om het aantal stalbranden te reduceren? 

19 Waarom is de afspraak uit het regeerakkoord dat, om het aantal 
stalbranden te verminderen, het kabinet samen met verzekerings-
maatschappijen en ketenkwaliteitsystemen vóór 2019 afspraken 
maakt over de bestrijding van knaagdieren door ondernemers nog 
steeds niet uitgevoerd? 

20 Worden hydrologische maatregelen, waaronder het structureel 
verhogen van de grondwaterstanden in agrarische gebieden, 
meegenomen in het Actieprogramma klimaatadaptieve landbouw? 
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Nr Vraag 
21 Hoe staat het met het door u tijdens de begrotingsbehandeling van 

LNV in oktober 2019 toegezegde onderzoek of jaarlijks een klein 
percentage van de overheidsfinanciering voor onderzoek met 
proefdieren kan worden overgeheveld naar onderzoek zonder 
proefdieren? 

22 Wat is de definitie van duurzaam geproduceerd voedsel? 
23 Wat zegt de daling van het aantal kilo’s voedsel dat Nederlandse 

huishoudens jaarlijks verspillen over de bewustwording van de 
Nederlanders? 

24 Wanneer zal het wetsvoorstel gereed zijn waarmee een aantal 
handelspraktijken wordt verboden die het inkomen van boeren 
negatief beïnvloeden? 

25 Welke handelspraktijken zullen met dit wetsvoorstel worden 
verboden? 

26 Welke andere middelen zet u in om meer ruimte voor innovatie, 
investeringen en ontwikkeling van hun bedrijven te creëren voor 
boeren en tot welke resultaten heeft dat geleid? 

27 Op welke manier wordt transport van geïmporteerd voedsel 
gewaardeerd? 

28 Hoe staat het met de acht locaties in Noord-Nederland waar 
gebiedsprocessen zijn gestart met boerenondernemers en andere 
grondgebruikers om meer met de natuur te boeren? 

29 Binnen welke kaders wordt er over het resterend budget Grote 
Wateren gesproken? 

30 Wanneer verwacht u de uiteindelijke Bossenstrategie en het 
uitvoeringsprogramma te kunnen presenteren? 

31 Wat zijn de ervaringen met de nieuwe governancestructuur voor 
natuur- vis- en waterbeheer op de Wadden: de Beheerautoriteit 
Waddenzee en hoe functioneert deze structuur tot op heden? 

32 Hoeveel hectare bos is er in 2019 opgestookt in biomassacentra-
les? 

33 Hoe staat het met de inventarisatie naar belemmeringen in wet- en 
regelgeving voor natuurinclusieve landbouw? 

34 Kunt u een overzicht geven van de belemmeringen in wet- en 
regelgeving voor natuurinclusieve landbouw die zijn geïnventari-
seerd en daarbij tevens aangeven welke knelpunten voor natuurin-
clusieve boeren inmiddels door overheden zijn weggenomen, 
welke knelpunten nog bestaan, en hoe deze resterende knelpunten 
weggenomen kunnen worden? 

35 Wat is de stand van zaken omtrent het verzoek tot nietigverklaring 
van het pulsverbod dat door de Nederlandse regering is ingediend 
bij het Hof van Justitie van de EU? 

36 Wat is de meest recente stand van zaken met betrekking tot het 
Noordzeeakkoord? 

37 Welke stappen zijn gezet in 2019 om het Gemeenschappelijk 
Landbouwbeleid meer bij te laten dragen aan verduurzaming van 
de landbouw, naast de aankondiging van de Green Deal en Farm to 
Fork-strategie? 

38 Wat zijn de resultaten van en ervaringen met de gebiedsplannen 
die in 15 gebieden zijn opgesteld in het kader van het Interbestuur-
lijk Programma Vitaal Platteland, welke uitwerking hebben deze 
gebiedsplannen gehad op de vitaliteit van het platteland in deze 15 
gebieden en welke lessen kunnen daaruit worden geleerd? 

39 Welke stappen zet u om zowel nationaal als Europees strategisch 
na te denken over voedselvoorziening, het geostrategische belang 
van voedselzekerheid en zelfvoorziening van voedsel binnen de 
Europese Unie? 

40 Hoe is de versterking van het cameratoezicht in slachthuizen 
precies vormgegeven? 
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Nr Vraag 
41 Wat is de omvang van «het eerste deel» van het bedrag voor de 

Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) voor aanscher-
ping van de handhaving op dierenwelzijn en voedselveiligheid? 

42 Op welke manier is het eerste deel van het bedrag voor de NVWA 
aanscherping handhaving op dierenwelzijn en voedselveiligheid 
ingezet (graag een uitsplitsing naar de verschillende inzetten en 
onderdelen en per onderdeel het bijbehorende bedrag)? 

43 Hoeveel bedrijfsmatige- en hobbyfokkers van gezelschapsdieren 
zijn door de NVWA in totaal geïnspecteerd in 2019? 

44 Hoeveel bedrijfsmatige- en hobbyfokkers van gezelschapsdieren 
zijn gecontroleerd op basis van een melding en hoeveel op basis 
van regulier toezicht? 

45 Hoeveel fokkers van kortsnuitige honden zijn in 2019 geïnspecteerd 
door de NVWA? 

46 Hoe vaak is er een waarschuwing of een boete uitgedeeld omdat 
fokkers de handhavingscriteria «fokken met kortsnuitige honden» 
overtraden? 

47 Hoeveel fte is beschikbaar voor toezicht- en handhavingstaken op 
het gebied van dierenwelzijn van gezelschapsdieren, zowel bij de 
NVWA, de landelijke Inspectiedienst Dierenbescherming (LID) als 
de politie? 

48 Wat is de voortgang met betrekking tot de witte lijst voor bonafide 
hondenhandelaren? 

49 Wat is de voortgang van de versterking van de paspoortplicht en 
het registratiesysteem voor honden en is dit systeem conform uw 
voornemen op 1 januari 2020 in gegaan? 

50 Wat is de voortgang met betrekking tot de pilots lokale chipplicht 
voor katten? 

51 Kunt u uitgebreid uitleggen waarom de geplande klimaatgelden 
(4,7 miljoen euro) voor de duurzame veehouderij naar 2020 of later 
zijn geschoven en om welke maatregelen gaat het? 

52 Welke opdracht is in het kader van het 6e actieprogramma aan de 
NVWA verleend? 

53 Wat is de Versterkte Handhavingsstrategie (VHS)? 
54 Kunt u een uitgebreid overzicht delen van alle activiteiten en 

projecten van Jong Leren Eten en de resultaten per project 
aangeven? 

55 Welke voorbereidingsactiviteiten op de implementatie Gemeen-
schappelijk Landbouwbeleid 2021–2027 zijn door de Rijksdienst 
voor Ondernemend Nederland (RVO) gedaan (graag een uitput-
tend overzicht)? 

56 Hoeveel procent van het onderzoek van Wageningen Research 
werd in 2019 gedaan naar biologische landbouw en kunt u dit 
uitsplitsen naar veehouderij, akkerbouw en andere sectoren? 

57 Waarom is het niet-bestede deel van de nationale cofinanciering 
voor de regelingen van het Europees Fonds voor Maritieme Zaken 
en Visserij (EFMZV) 2014–2020 niet uitgegeven en waar zou het 
aan besteed moeten zijn? 

58 Hoeveel hectare habitatverlies was er in 2019 en kunt u dit 
uitsplitsen naar oorzaken als energietransitie, bevolkingsgroei en 
andere oorzaken? 

59 Kunt u uitleggen waarom het percentage niet-bedreigde soorten 
nog niet bekend is voor 2019 en hoe kan dit percentage als 
kengetal gebruikt worden om aan te geven of de beleidsdoelen 
voor 2020 zijn behaald? 

60 Kunt u ingaan op het bedrag van 6 miljoen euro die naar het 
Provinciefonds is gegaan ten behoeve van pilots voor klimaat-
slimme landbouw in veenweidegebieden? In hoeverre zijn deze 
pilots gerealiseerd? 
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Nr Vraag 
61 Hoeveel geld is er in 2019 uitgegeven aan veenweideproblematiek 

op nationaal niveau? 
62 Is er in 2019 met deze gelden ook een rijksbreed plan voor 

veenweiden gerealiseerd, als een groot gedeelte van dit bedrag 
naar de provincies is overgeheveld? 

63 Kunt u verhelderen waardoor de voorziene onderuitputting op de 
Rijksbegroting is veroorzaakt en is deze voorziene onderuitputting 
structureel en hoe is deze voorzien? 

64 Welke programma’s of andere uitgaven met betrekking tot natuur, 
biodiversiteit en gebiedsgericht werken voor 2019 konden geen 
doorgang vinden vanwege de onderuitputting en waarom niet? 

65 Kunt u een inzichtelijk overzicht (in plaats van een verwijzing naar) 
geven van de totale kosten van het lab Voeder en Voedselveilig-
heid en het lab RIKILT (over 2017 en 2018 en 2019) en de situatie na 
fusie met en zonder aftrek incidentele kosten en de te verwachte 
structurele kosten? 

66 Kunt u verhelderen waaraan de schuld buiten begrotingsverband 
aan het EFMZV is besteed? 

67 Wat is de reden voor het geringe animo voor innovatieprojecten 
als onderdeel van het operationeel programma van het EFMZV? 

68 Kunt u aangeven wat de aanpassingen zijn voor het operationeel 
programma van het EFMZV? 

69 Kunt u verhelderen wat er is afgesproken ter bevordering van de 
stabiliteit van de vismarkt? 

70 Welke duurzame maatregelen en verbeteringen in rendement zijn 
behaald in de visserij- en aquacultuur? 

71 Hoe wordt de toegevoegde waarde of de kwaliteit van de 
gevangen vis verbeterd? 

72 Kunt u verhelderen aan welke nieuwe visserij- en aquacultuurafzet-
markten u refereert? 

73 Hoeveel van de ruim 12 miljoen euro is uitgegeven aan de uitzet 
van glas- en pootaal, hoeveel glas- en pootalen zijn uitgezet en 
waar kwamen deze vandaan? 

74 Wat is de effectiviteit van het programma voor glas- en pootalen 
en hoeveel glas- en pootaal groeien op tot volwassen alen? 

75 Kunt u een toelichting geven op de percentages afgehandelde 
burgerbrieven onder «bezwaarschriften», «klaagschriften», 
«overige brieven en e-mails» en «WOB-verzoeken»? 

76 Waarom worden bij de RVO en de NVWA overige brieven en 
e-mails niet geregistreerd?
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